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PEST MEGYEI KRÓNIKA
Az egys zikűektől a kommunikációig

Hogyan cserélhetjük ki középiskolai jegyeinket a gödöllői agrár egy etemen?

Gólyák ismerkednek a madarakkal az állattani tanszék folyosóján BALÁZS GUSZTÁV FELVETELE

Közel ezer középiskolás ismerkedett a 
Gödöllői Agrártudományi Egyetem 
képzési kínálatával az intézmény által 
meghirdetett hét végi nyílt napon. A 
legnagyobb hazai agrár-felsőoktatási 
intézmény több mint ötvenéves képzési 
rendszere elsősorban a mezőgazdasági 
tudományok, a gépészet és a gazdaság
tan területén kínál egyetemi és főiskolai 
oklevél szerzésére lehetőséget.

TUDÓSÍTÓNKTÓL

A GATE nemcsak a szűkén vett agrár
ágazat számára képez szakembereket. 
Egyre több marketingre specializálódó 
hallgató helyezkedik el multinacionális 
cégnél. A legújabb szakok közé tartozik a 
környezetgazdálkodási agrármérnöki, 
melynek első diplomáit 1996-ban adták 
ki, s valamennyien el tudtak vele helyez
kedni. Bár minden általános agrármérnö
ki képesítést igénylő munkakört betölt- 
hetnek ezzel a képesítéssel, sokan vá
lasztják közülük a regionális és a helyi 
közigazgatást, ahol területfejlesztési, kör
nyezetgazdálkodási vagy hulladékgaz
dálkodási feladatokat látnak el. Vannak, 
akik a szaksajtóban, mások a fejlődő or
szágokat segítő intézményekben helyez
kednek el.

A gépészmérnöki kar sikerágazata a 
főiskolai ágon zajló kommunikációtech
nikai mérnökképzés. Akik ezt választják, 
alkalmasak lesznek többek között rádió - 
és televízióstúdiók, a filmgyártás techni
kájának üzemeltetésére, szervizelésére, 
fejlesztésére. A kar története során foko
zatosan megváltozott a végzettek iránti 
kereslet. Egyre jelentősebb az igény az 
élelmiszer-feldolgozásban valamint a 
gépkereskedelemben jártas, továbbá az 
általános és szolgáltató gépészmérnök 
szakemberek iránt.

A  k ö z é p is k o lá s o k  r é s z le te s  tá jé k o z ta 
tást k ap ta k  a  f e lv é te l i  e ljá rá sró l is . V a la 
m e n n y i k aron  tö b b le tp o n to k a t  ér  az  id e -

Galga menti
fejlesztési iroda

Regionális térségfejlesztési iroda létre
hozásáról döntött a Galga menti és Gö
döllő környéki önkormányzatok társulá
sa Dányban megtartott közgyűlésén.

Az iroda leendő munkatársától térség- 
fejlesztési koncepciók menedzselését, 
valamint a Pest Megyei Területfejleszté
si Tanács és az önkormányzatok közötti 
jobb információáramlás biztosítását vár
ják. Arról azonban, hogy ez az iroda hol 
és milyen pénzből működne, egyelőre 
nem született döntés.

-  Ahhoz, hogy térségünk ne csak né
hány egymás mellett élő település lánco
lata, hanem egy fejlesztési koncepciót 
megvalósító közösség is legyen, egy irá
nyító menedzsment létrehozására van 
szükség -  indokolta az iroda létrehozá
sára vonatkozó előterjesztést Gádor 
András, Dány polgármestere, a társulás 
elnöke. Ugyanígy vélekedett Tóth Gá
bor fideszes országgyűlési képviselő, 
aki arról tájékoztatta a polgármestere
ket, hogy az Európai Unió a csatlakozást 
megelőző időszakban lehetőséget bizto
sít a vidékfejlesztési programok támoga
tására. A hétéves program 2000-ben in
dul, és országunknak évente 13-16 milli
árd forintot biztosít.

Bár a térségfejlesztési iroda létreho
zásával minden jelen lévő polgármester 
egyetértett, csupán a szándéknyilatko
zat elfogadásáig jutottak. Arról ugyan
is, hogy az új menedzsment hol, és fő
leg mekkora összegből működjön, egy
előre nem tudtak dönteni. Az iroda le
hetséges helyszíneként Aszód, Gal- 
gahévíz, Gödöllő, Túra és Veresegyház 
neve is felmerült. Az eredeti javaslattal, 
miszerint az önkormányzatok a lako
saik arányában fizessenek, több polgár- 
mester nem értett egyet, elfogadha
tóbbnak tartották azt a megoldást, hogy 
a települések az értük végzett munka 
arányában biztosítsák az iroda működ
tetését. Döntés ez ügyben a januári köz
gyűlésen várható, addigra az iroda ter
vezett költségvetése is elkészülhet. Az 
egyes településekre eső költséget 
ugyanakkor a helyi képviselő-testüle
teknek is meg kell szavazniuk.

gennyelv-tudás. A környezetgazdálkodá
si intézet két ponttal értékeli a legalább 
egyéves környezetvédelmi egyesületi te
vékenységet, míg a gépészmérnököknél 
ugyanennyit ér a traktor- és vontatóveze
tői jogosítvány.

A z  e g y e te m e n  m ű k ö d ő  T eh e tség ér t  
M o z g a lo m  A g rá r -fe lső o k ta tá s i S z e r v e z e te

Mint arról már beszámoltunk, Nagy
kőrösön a kormánypártok 52 százalé
kos többséget szereztek a városi kép
viselő-testületben, s első ülésükön 
mind a tíz szakbizottság elnöki poszt
ját maguknak szavazták meg. Ellen
zékük kifogással élt a Pest Megyei 
Közigazgatási Hivatalnál.

Az önkormányzatok törvényességi 
felügyeletét ellátó szervezet megállapí
totta, hogy több eljárási jogsértés tör
tént. A jogi, ügyrendi és közbiztonsági 
bizottság megalakulását megelőzően 15 
perc szünetet tartottak annak érdekében 
egyrészt, hogy ezt a bizottságot megala
kítsák, másrészt hogy a bizottság egyez
tesse a többség és a kisebbség személyi 
javaslatait. De nem ez történt. A bizott
ság vezetője minden egyeztetés nélkül a 
többséget alkotó, a jelenlegi kormány
pártokhoz tartozó jelölteket terjesztett 
elő a többi bizottság elnöki tisztére.

A közigazgatási hivatali észrevételt a 
pártok eltérően értelmezték a városi 
képviselő-testület legutóbbi ülésén. A 
szavazáskor a bizottsági elnöki posztok
ról kiszorult szocialisták saját igazuk jo
gi megerősítéseként nyugtázták. A kis
gazdák szerint az a baj, hogy az ülésről 
készített jegyzőkönyv nem kellően rész
letes és pontos, ez téveszthette meg a 
közigazgatási hivatalt. Másfelől azt han
goztatták, hogy a törvényesség betartása 
a jegyző feladata, ha tehát jogsértés tör
tént az alakuló ülés során, akkor az a 
jegyző hibája. Kása István polgármester 
a távol lévő jegyző védelmében hangsú
lyozta, ezzel a megállapítással nem ért 
egyet. A nagykőrösi képviselők végül 
hosszadalmas procedúra után kénytelen
kelletlen belenyugodtak a kialakult 
helyzetbe. Így a bizottságok működésé
nek nincs további akadálya. Érdekes, 
hogy az alakuló ülésen az egyébként a 
szocialista és szabaddemokrata támoga
tottságú polgármester is együtt szavazott 
a kormánypártokhoz kötődő képviselők
kel.

A bizottságokról szóló szavazással új
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hatásköröket is rendeltek ezekhez a testü
letekhez. A változtatások többsége a pol
gármester eddigi hatáskörének szűkítését 
eredményezheti. Információnk szerint a 
nagykőrösi városi képviselő-testület 
MSZP-frakciója újabb törvényességi ki
fogásokkal fordul a Pest Megyei Köz- 
igazgatási Hivatalhoz.

Döntöttek a városatyák a képviselői 
tiszteletdíjakról is. A testületi tagok a 
polgármesteri fizetés (jelenleg 182 520 
forint) 18 százalékát, azaz 32 583 forin
tot kapnak. A bizottságok képviselő tag
jai további 4 százalék, azaz 7300 forint, 
a bizottsági elnökök 12 százalék, tehát 
21 900 forint, a nem képviselő bizottsá
gi tagok 8 százalék, azaz 14 600 forint 
tiszteletdíjban részesülnek. Ezek együt
tesen is felvehetők, hiszen egy bizottsá
gi elnök, aki másutt is tag, megkapja a 
képviselői illetményét, s mellé az elnök
nek és a tagnak járó tiszteletdíjat is, azaz 
61 783 forintot.

B.O.

A Magyar Szocialista Párt Nagykő
rösi Szervezete a testületi ülés utáni 
napon közleményt hozott nyilvá
nosságra Mi jöhet még ezután? 
címmel. A közlemény részletesen 
ismerteti a tudósításunkban is ol
vasható, közigazgatási hivatali 
megállapításokat, majd így fejező
dik be: „Az MSZP Nagykőrösi 
Szervezete aggodalmának ad han
got amiatt, hogy ilyen, szinte példa 
nélküli jogsértő sorozat, a törvé
nyesség felett őrködő szakemberek 
jelenlétében, azok közreműködésé
vel történhetett meg. Sajnálatunkat 
fejezzük ki amiatt, hogy a jogi, ügy
rendi és közbiztonsági bizottság el
nöke, dr. Regdon Tibor -  saját maga 
szakmai alkalmasságát megkérdő
jelezve valamint dr Czira Sza
bolcs, városunk országgyűlési kép
viselője aktív kezdeményezője volt 
a bekövetkezett jogsértéseknek.”

v e h e t ,  a  m o s t  n e g y e d ik e s  k ö z é p is k o lá s o k  
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Vácon soha sincs
vérh iány

A váci kórház véradóállomásának ellá
tási területén még nem fordult elő, hogy 
vérhiány akadályozta volna a gyógyító 
munkát, méltatta a véradók áldozatkész
ségét és a vértranszfúziós állomás mun
káját a Jávorszky Ödön Kórház főigaz
gatója a véradók napján.

A statisztika szerint a váci körzetben, 
száz lakosra számolva, háromszor annyi 
a véradó, mint a fővárosban, és ebben az 
évben 8100 donor adott vért az állomá
son vagy a kiszállásos vérvétel kereté
ben. Az egy év alatt összegyűlő mintegy 
3400 liter vér hetven százalékát a helyi 
kórház használja fel. Mint dr. Tóth Olga 
főorvos elmondta, minden rászoruló be
tegnek jutott vér, sőt nemcsak Budapest
re, hanem még Zalaegerszegre is vittek 
belőle.

A nyugdíjba készülő főorvos asszony, 
aki 1972 óta vezeti a véradóállomást, 
leginkább arra büszke, hogy a váci in
tézmény már akkor megkezdte a vérké
szítmény gyártását, amikor még meg 
kellett győzni az embereket ennek elő
nyéről. Elsők között volt az állomás az 
AIDS- és a hepatitisvírus-szűrés beveze
tésében. Most a minőségbiztosítási 
rendszer felállítása van soron, vagyis — 
mint ezt már dr. Niegreisz Mária megbí
zott főorvos mondta el -  meg kell sze
rezniük a nemzetközi tanúsítványt arról, 
hogy a vérkészítménygyártás az ISO 
9002-es európai szabvány szerint törté
nik.

Természetesen a váci kórházban meg
rendezett véradónapon is minden kö
szöntőben elhangzott, hogy a legfonto
sabb a donor, aki a vérét adja másokért. 
Olyan is van, aki már kilencvenszer tet
te ezt, de sokan voltak, akiket ötven-hat- 
vanadik véradásuk alkalmából köszön
töttek a Magyar Vöröskereszt váci, 
szentendrei és dunakeszi vezetőségei. A 
vöröskereszt Pest megyei szervezete pe
dig legmagasabb kitüntetését, az Ivánka 
Imre Életműdíjat ítélte oda dr. Tóth Ol
gának, aki több mint negyed évszázadon 
át vezette a váci kórház vérellátóállomá
sát.

H é t f ő

Hit
Kisebb csoportosulás alakult ki körülöt
te: a metróellenőr rajtakapta, hogy le
járt átszállóval próbált továbbutazni a 
kék vonalon.

-  Két megállót jöttem a Deákig, kettőt 
megyek a Kálvin térig -  mondta.

— Akkor két ötvenforintos szakaszje
gyet kellett volna vennie -  közölte az el
lenőr. — így viszont ezer forint büntetést 
kell kifizetnie.

— Nekem 110 forintos jegyem volt. 
Még a metró járt jól.

-  Honnan tudhatnám, hogy a Kálvin 
térnél leszáll majd?

Egyenesen az ellenőr szemébe nézett: 
— De hiszen éppen most mondtam.

Higgyenek neki!
K.K.

B u d a k e s z in  
t á m a d já k  

a  r á k k l in ik á t
Amint arról lapunkban korábban 
beszámoltunk, minden hatósági en
gedély megvan ahhoz, hogy egy 
magánrákklinika és az azt övező la
kópark építése induljon meg a buda
keszi vadaspark külterületén. A ter
vek szerint 2000-ben befejezendő, 
1,6-1,8 milliárd forint költségű beru
házás azonban nem minden helybéli 
lakos tetszését nyerte el, derült ki a 
csütörtök este megtartott közmeg
hallgatáson.

MUNKATÁRSUNKTÓL

Budakeszi önkormányzatának évi ren
des közmeghallgatásán a fő téma a 
Medipark Kft. beruházása, a rákklinika 
és a lakópark terve volt. A hozzászólók 
kétharmada ebben az ügyben fejtette ki 
véleményét és erről kérdezett. A legra
dikálisabb véleményt Poross László 
képviselte, aki aláírásgyűjtés kezdemé
nyezésével fenyegette meg a képviselő
ket, amennyiben az újonnan megalakult 
testület nem áll el a beruházás támoga
tásától. Az egyik felszólaló szerint 
„dajkamese” a Medipark állítása, 
amely szerint azért van szükség a luxus 
kivitelű lakópark megépítésére, hogy 
annak nyereségéből finanszírozzák a 
rákkórház megépítését. Valójában arról 
van szó, hogy nyerészkedni akar a cég, 
és ennek a vadaspark melletti erdő ki
vágása az ára, vélte.

Elhangzott: a magánkórház csak a 
vastag pénztárcájú betegeken segít. A 
Medipark képviselője ezzel szemben 
azt állítja, hogy a klinika az Országos 
Egészségügyi Pénztár előzetes támoga
tását élvezi. Poross László azonban ál
lítása szerint a társadalombiztosítás a 
kórházak támogatását intéző igazgató
ját hívta fel, aki nem is hallott az onko
lógiai intézetről.

Egy hozzászóló hölgy megkérdezte, 
miért kell a rákos betegeknek az erdő
ben lakni, amikor a saját családjában is 
vannak rákbetegek, és ők nem ragasz
kodnak az erdei ápoláshoz. „Ez az erdő 
nemcsak a keszieké, hanem azoké is, 
akinek nincs más kikapcsolódásuk, 
minthogy a szmogos városból kijönnek 
kirándulni egyet a fák közé. Ezt akarják 
kivágni?” -  tette hozzá. Többen azt 
javasolták, legyen rákklinika, de vala
hol a település más helyén is fel lehetne 
építeni.

Volt, aki megvédte a beruházás ter
veit, mondván, hogy a rákosoknak új 
reményt jelenthet a klinika. Egy asz- 
szony azt kérdezte a „környezetvédők
től”, hogy miért éppen ez az építkezés 
szúrja a szemüket, amikor a szenny víz
elvezetők állapota szörnyű, az építke
zések cementpora pedig megül a fák 
között. A Medipark ráadásul Budakeszi 
egy másik helyén újratelepíti a kivágott 
fákat.

Szemereki Zoltán, Budakeszi polgár- 
mestere válaszában elmondta, hogy az 
előző képviselő-testület már kétszer 
szavazott a kérdésről, de az új testület 
is megvizsgálja az ügyet. Amennyiben 
népszavazás lesz a rákklinikáról, annak 
is áll elébe.

C s a k  k o r m á n y p á r t i  

b i z o t t s á g i  e l n ö k ö k  N a g y k ő r ö s ö n

R. Z. B. J. G. M. H. T.


